
Chat Webinar CoP Landbouw en Waterschappen 

[Ton: Heeft het nieuwe waterschapsbestuur nog een andere visie dan het vorige bestuur 

Nee, op hoofdlijnen is die hetzelfde gebleven bij ons. Komt ms ook omdat BBB - ook bij ons een 

grote partij - niet in het dagelijks bestuur is terecht gekomen.  

1. Jantine: op basis van welke kaart zijn de bufferstroken ingetekend? Op basis van de GBKN? 

Antwoord: Op basis van de Basisregistratie Grootschalige Topografie in 2023. In 2024 wordt hier 

een nieuwe classificatie waterlopen bovenop gelegd.  

 

2. Jantine: bij wie ligt het toezicht en handhaving van de bufferstroken dan nu?  

Jantine: wie heeft ikv omgevingswet straks dan wel T&H van bufferstroken (incl 

mestplaatsingsruimte)? Omgevingsdiensten? 

Antwoord: Voor milieubelastende activiteit is LNV is bevoegd gezag en uitvoering door RVO en 

NVWA. Instanties die bevoegd zijn om toezicht te houden op milieubelastende activiteiten vanuit 

de omgevingswet zijn NVWA en omgevingsdiensten.  

3. Jantine: op basis waarvan gaat UvW de kaart (classificatie watergangen) aanpassen? Wat wordt 

de basis voor die nieuwe kaart? 

Antwoord: Basis voor de nieuwe kaart is de Europese richtlijn INSPIRE. In de werkinstructie van 

RVO komen twee manieren naar voren, op basis van de grondwaterstand (voor hoog NL) en op 

basis van peil (laag NL) en daarbij ook de gebiedskennis van waterschappen.  

 

4. Jantine: Mag de bufferstrook beweid worden ivm ontlasting 

Antwoord: Ja dat mag. Teeltvrije zones, algemene bufferstroken vanuit GLB en Nederlandse 

bufferstroken mogen beweid worden. Enkel wanneer in een eco-activiteit vanuit het GLB 

beweiding niet is toegestaan, dan mag het niet.  

5. Hebben de bufferstroken invloed op de ontvangstplicht van derden voor slootvuil en bagger? 

Antwoord: Vanuit de keur is er een ontvangstplicht, daarnaast is er sinds 1 maart een verplichte 

bufferstrook. Slootmaaisel en bagger worden niet gezien als meststoffen door LNV. Echter, in het 

licht van goed beheer is de vraag of dit wenselijk is. Dit wordt onderdeel van het kennisdocument 

over beheer langs watergangen. Vanuit het GLB zijn er eco-activiteiten waar maaisel afgevoerd 

moet worden langs de watergang.  

6. kunnen we ergens bekijken hoe de nieuwe classificatiekaart er nu uit ziet? 

Antwoord: Ga dit na bij een collega bij geo-informatie en/of waterkwaliteit.  

7. Wat wij ook zien gebeuren is dat er sloten gedempt worden en dat er dan drains gelegd 

worden voor afvoer; dat is nu ongewenst effect van de verplichte bufferstrook. Is dat in beeld bij 

UvW/RVO?  



Antwoord: Dit is in beeld bij de Unie. Dit past ook als onderdeel van het kennisdocument over 

beheer langs watergangen. Bij RVO weet ik niet of dit bekend is. Vanuit de Tweede Kamer zijn aan 

LNV wel veel vragen gesteld over dempen van sloten eerder dit jaar.  

8. Robin: kunnen de schouwsloten dus mee ingetekend worden als wij daar toestemming voor 

geven? 

Antwoord: ja, als de schouwsloten aan de in de presentatie genoemde voorwaarden voldoen, 

kunnen ze door de aangrenzende agrariër worden ingetekend.  

9. Robin: Zijn er ook waterschappen die een tegenpresestatie vragen voor het mogen meetellen 

van waterschapseigendom? zo ja, hoe en wat?  

Antwoord: 2023 was een pilot jaar waar een klein aantal waterschappen een pilot heeft gedaan 

omtrent het toestemmen van de regeling. Hierin is door één waterschap de voorwaarde gesteld 

dat de agrariër uitsluitend voor de landschapselementen waarvoor hij/zij onderhoudsplichtig is 

mag intekenen. Een ander waterschap stelt dat de agrariërs enkel toestemming wordt gegeven 

onder de voorwaarde, dat als tegenprestatie maatregelen die onder de eco-regeling vallen 

worden uitgevoerd.  

10. Robin: Moet waterschap de staatssteuntoets doen op het moment dat toestemming wordt 

gegeven voor het opgeven van waterschapseigendom of de agrariër die het betreft?  

Antwoord: De eigenaar die de toestemming verleend zal een staatssteuntoets moeten uitvoeren. 

Naar verwachting zal elk waterschap deen toestemming overweegt individueel een 

staatssteuntoets moeten uitvoeren. 

11. Robin: heeft het maaisel leggen in de bufferstrook GLB consequenties voor agrarier? Korting/ 

geen subsidie? 

Antwoord: de werkgroep bufferstroken is met deze situatie aan de gang. Het is denkbaar dat het 

maaisel ervoor zou kunnen zorgen dat de agrariër onder de 25% kruidenrijkheid uit zou kunnen 

komen. Meer duidelijkheid kan ik hier nu niet over geven, gelieve de uitkomst van het 

werkgroepje Bufferstroken in de gaten houden. 

12. Robin: Gaat de Unie een modelregeling opstellen? 

Antwoord: De situatie rond landschapselementen verschilt erg per waterschap. De keuze voor 

deelname is geheel aan ieder waterschap. De werkgroep zal een uitvoerige analyse opstellen met 

de overwegingen die meegenomen dienen te worden. Ook is een uitwerking van de staatssteun 

situatie opgenomen. Echter behoord een volledig staatssteun conforme modelregeling niet tot de 

mogelijkheden i.v.m. genoemde redenen. 

 


